

First Session, Forty-fifth Parliament,
3-4 Charles III, 2025

Première session, quarante-cinquième législature,
3-4 Charles III, 2025

HOUSE OF COMMONS OF CANADA

CHAMBRE DES COMMUNES DU CANADA

BILL C-246

PROJET DE LOI C-246

An Act to amend the Criminal Code
(consecutive sentences for sexual offences)

Loi modifiant le Code criminel (peines
consécutives à l'égard d'infractions
sexuelles)

FIRST READING, SEPTEMBER 23, 2025

PREMIÈRE LECTURE LE 23 SEPTEMBRE 2025

MRS. THOMAS

M^{ME} THOMAS

SUMMARY

This enactment amends the *Criminal Code* to require that sentences for sexual offences be served consecutively.

SOMMAIRE

Le texte modifie le *Code criminel* afin d'exiger que les peines infligées à l'égard d'infractions sexuelles soient purgées consécutivement.

BILL C-246

An Act to amend the Criminal Code (consecutive sentences for sexual offences)

Preamble

Whereas Parliament recognizes that sexual offences inflict profound and lasting harm on victims, their families and communities, and that such offences often involve a pattern of repeated conduct that must be addressed firmly and consistently in sentencing;

Whereas Parliament considers it essential, in the interests of public safety and the protection of vulnerable persons, that sentences for multiple sexual offences reflect the gravity of each offence and the distinct harm caused to each victim;

And whereas Parliament wishes to ensure that sentencing practices denounce sexual violence, deter its commission and promote confidence in the administration of justice, while respecting the principle of proportionality;

Now, therefore, His Majesty, by and with the advice and consent of the Senate and House of Commons of Canada, enacts as follows:

R.S., c. C-46

Criminal Code

1 Subsection 718.3(7) of the *Criminal Code* is replaced by the following:

Cumulative punishments — sexual offences

(7) When a court sentences an accused for a sexual offence, the court shall direct that the sentence of imprisonment it imposes for that sexual offence be served consecutively to

PROJET DE LOI C-246

Loi modifiant le Code criminel (peines consécutives à l'égard d'infractions sexuelles)

Préambule

Attendu :

que le Parlement reconnaît que les infractions sexuelles causent des préjudices profonds et durables aux victimes, à leur famille et à leur collectivité et qu'elles impliquent souvent des comportements récurrents qu'il faut sanctionner de manière ferme et uniforme lors de la détermination de la peine;

que le Parlement estime qu'il est essentiel, pour assurer la sécurité publique et la protection des personnes vulnérables, que les peines infligées aux auteurs de plusieurs infractions sexuelles reflètent la gravité de chacune des infractions et les préjudices distincts causés à chaque victime;

que le Parlement désire que les pratiques de détermination de la peine, tout en respectant le principe de la proportionnalité, dénoncent la violence sexuelle, découragent la perpétration d'actes de violence sexuelle et inspirent confiance envers l'administration de la justice,

Sa Majesté, sur l'avis et avec le consentement du Sénat et de la Chambre des communes du Canada, édicte :

L.R., ch. C-46

Code criminel

1 Le paragraphe 718.3(7) du *Code criminel* est remplacé par ce qui suit :

Peines cumulatives : infractions sexuelles

(7) Le tribunal qui inflige une peine d'emprisonnement pour une infraction sexuelle ordonne qu'elle soit purgée consécutivement :

(a) any other sentence of imprisonment for a sexual offence that the court imposes on the accused at the same time; and

(b) any other sentence of imprisonment for a sexual offence to which the accused is subject at the time of sentencing. 5

a) à toute autre peine d'emprisonnement pour une infraction sexuelle qu'il inflige à l'accusé au même moment;

b) à toute autre peine d'emprisonnement pour une infraction sexuelle à laquelle l'accusé est assujéti. 5